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P r o t o k ó ł    Nr   LXXV/2023 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 30 listopada 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00, zakończono o godz. 14.20 

 

Obrady prowadził Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, który otworzył obrady LXXV Sesji VIII kadencji Rady Miasta Ciechanów. 

Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta,  Zastępcę Prezydenta 

Miasta Panią Iwonę Kowalczuk, Panią Ewę Szelugę – Skarbnika,  Panią Adriannę 

Saganek – Sekretarza Miasta, Dyrektor CUW Panią Ewę Pozaroszczyk, 

Przewodniczących Zarządów Osiedli  oraz mieszkańców miasta, oglądających 

transmisję obrad. 

 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum radnych i prawomocność obrad.  

Stan radnych:   21  

Uczestniczyło w obradach: 20 - nieobecny Radny Pan Marcin Żebrowski 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum radnych i prawomocność obrad.  

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

3. Informacja o protokołach z LXXII i LXXIII Sesji RM.  

 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

5.Tematyka  Sesji:  

1) Analiza funkcjonowania oświaty miejskiej w roku szkolnym 2022/2023 

- druk nr 1; 

2) Program współpracy z organizacjami pozarządowymi  - druk nr 2; 

3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi - druk nr 2a; 

4) Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Ciechanów na 2024 rok  - druk nr 3; 
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5) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Miasta Ciechanów na 2024 rok - druk nr 3a; 

6) Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób   

Doznających Przemocy Domowej  dla miasta Ciechanów na  2024 rok 

- druk nr 4; 

7) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony osób   doznających przemocy domowej  dla 

miasta Ciechanów na  2024 rok - druk nr 4a; 

 

6.Projekty uchwał cz. I: 

 

1) w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 5; 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 - druk nr 6; 

3) w sprawie emisji obligacji komunalnych - druk nr 7; 

7. Analiza i  uchwalenie Wieloletniej prognozy  finansowej oraz budżetu 

Gminy Miejskiej  Ciechanów na 2024 rok 

1) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy  finansowej Gminy 

Miejskiej  Ciechanów na rok 2024- druk nr 8; 

2) Projekt uchwały w sprawie budżetu na 2024 rok. - druk nr 9; 

8. Projekty uchwał cz. II: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) 

do jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością – Zakładu 

Komunikacji Miejskiej w Ciechanowie - druk nr 10; 

2) w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Ciechanów do określenia 

szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych - druk nr 11;  

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miejską Ciechanów 

porozumienia międzygminnego z Gminą Opinogóra Górna określającego 

zasady współpracy jednostek samorządu terytorialnego w celu realizacji 

inwestycji polegającej na budowie sieci ciepłowniczej na terenie Gminy 

Opinogóra Górna - druk nr 12; 
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4) w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej na działce o 

numerze ewidencyjnym 196/6, obręb 60-Krubin w Ciechanowie  

- druk nr 13; 

5)  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy 

Miejskiej Ciechanów w zakresie dożywiania w ramach realizacji 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 – druk nr 14; 

6)  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028– druk nr 15; 

7)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku lub świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych przez osoby objęte 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 – druk nr 16; 

8)  w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego w obrębie 

strefy ochronnej pomnika przyrody – druk nr 17; 

9)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie 

darowizny – druk nr 18; 

10)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 19; 

11)  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 20; 

12)  w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia 

zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy– druk nr 21; 

13)  w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  najmu  na 

okres powyżej 3 lat z dotychczasowym najemcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy najmu 

– druk nr 22; 

14) w sprawie pozostawienia bez rozpoznania  skargi na działania Dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie – druk nr 23. 

9. Interpelacje.  

10. Wnioski Zarządów Osiedli.  

11. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji jaka wpłynęła do 

Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.  

12. Zamknięcie obrad Sesji. 

 



4 
 

 

Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad. 

Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński, z uwagi na dobrą kondycję 

finansową w 2023 roku wystąpił z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad RM 

projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych – na druku nr 7. 

 

Radni jednogłośnie przychylili się do wniosku Pana Prezydenta i zdjęli z 

porządku obrad  projektu uchwały w sprawie emisji obligacji 

komunalnych – na druku nr 7. 

 

Pkt. 3. Informacja o protokołach z LXXII i LXXIII Sesji RM 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z protokołami z 

poprzednich sesji,  które w jego ocenie odzwierciedlają  przebieg obrad i 

zapytał o uwagi? 

 

Radni przyjęli protokoły  bez uwag. 

 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w 

okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Przewodniczący zapytał o ewentualne uwagi lub pytania do tego 

materiału?  

 

Radni przyjęli informację bez uwag. 

 

Pkt. 5.Tematyka  Sesji:  

 

1) Analiza funkcjonowania oświaty miejskiej w roku szkolnym 2022/2023 

- druk nr 1; 

Pan Przewodniczący poinformował, że analiza  była szeroko omawiana na 

posiedzeniach  komisji RM. W posiedzeniach komisji brała udział Pani Ewa 

Pozaroszczyk – Dyrektor CUW, która na bieżąco odpowiadała na wszystkie 

zadane pytania. Niemniej jednak zapytał o uwagi do tego materiału? 

Głos zabrała Pani Radna Anna Smolińska – przewodnicząca komisji OKiS  

w swojej wypowiedzi doniosła się do m. in. do kwestii finansowania oświaty, 

stwierdzając, że: 

„Na wydatki bieżące szkół i przedszkoli, nasze  miasto przeznacza środki 

finansowe pochodzące z części oświatowej subwencji ogólnej, dotacji celowych 
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na oświatę oraz środki z dochodów własnych.  Z tych pieniędzy wypłacane są 

także dotacje dla 18 placówek niepublicznych. 

W 2022 r. na działalność bieżącą samorządowych przedszkoli, szkół 

podstawowych i dotacje dla niepublicznych jednostek oświatowych 

wydatkowano kwotę ponad 74 milionów zł . Subwencja oświatowa stanowiła 

kwotę ponad  42 milionów zł, a inne źródła finansowania w formie dotacji 

celowych, dochodów jednostek i dochodów od innych gmin to kwota prawie  5,7 

miliona zł.  

Udział budżetu miasta w wydatkach na oświatę wyniósł ponad 26 milionów  zł.  

W 2023 r. na wydatki bieżące na oświatę zaplanowano kwotę prawie 87 

milionów  zł, z czego około 48 milionów  zł jest finansowane z subwencji 

oświatowej, ponad 9 milionów  zł – z innych zewnętrznych źródeł (dotacji 

celowych, Funduszu Pomocy, dochodów od innych gmin i dochodów 

uzyskanych przez jednostki oświatowe), a prawie  30 milionów zł – niestety ze 

środków własnych miasta. 

Niedobór pomiędzy subwencją oświatową a wydatkami na oświatę z budżetu 

miasta   na przestrzeni ostatnich lat jest co roku wyższy,  co wzbudza wiele 

emocji w samorządach. Należy również  zaznaczyć, że dzięki  osiągnięciu 

przez Gminę Miejską Ciechanów średnich wynagrodzeń nauczycieli wszystkich 

stopni awansu zawodowego, w 2023 roku nie było konieczności wypłaty 

jednorazowego dodatku uzupełniającego za 2022 rok. 

Warto wspomnieć , że spośród czynników decydujących o jakości i 

efektywności pracy szkoły – najważniejszym jest nauczyciel. Kadrę 

pedagogiczną ciechanowskich szkół i przedszkoli stanowią dobrze wykształceni 

pedagodzy, systematycznie zdobywający dodatkowe kwalifikacje w toku 

studiów podyplomowych, uzyskujący kolejne stopnie awansu zawodowego, 

nauczyciele z ciekawymi pomysłami i rozwiązaniami. Współczesna szkoła 

potrzebuje dobrze przygotowanych nauczycieli, ludzi aktywnych, potrafiących 

rozwijać twórcze postawy uczniów, empatycznych z dużym zapałem do pracy. 

Dzięki bardzo dobrej  organizacji ciechanowskiej oświaty i trosce o nauczycieli  ,  

można stwierdzić,  że  struktura i stan zatrudnienia jest systematycznie 

poddawany całościowej analizie organu, w szczególności na etapie tworzenia 

arkuszy organizacyjnych co powoduje , że nauczyciele nie tracą pracy .  Warto 

też zaznaczyć , że zmniejszenie liczby oddziałów w szkołach, ze względu na 

odejście 1,5 rocznika nastolatków do szkół ponadpodstawowych, dzięki dobrej 

organizacji ,  nie spowodowało problemów kadrowych. Organ prowadzący 

zgodnie z obowiązującymi procedurami umożliwił nauczycielom uzupełnianie 

etatu w innych jednostkach oświatowych, a także pozytywnie zaopiniował 

wnioski dyrektorów w sprawie przeniesienia nauczycieli  do innych szkół na 

terenie miasta. 

Na  podkreślenie także zasługuje fakt , że w 2022r zostały zapewnione miejsca 

w przedszkolach dla wszystkich małych ciechanowian. Zapewne  na ten stan 

rzeczy miała wpływ inwestycja w postaci budowy nowego przedszkola , które 

od września 2022 r.  spełnia potrzeby i oczekiwania rodziców zamieszkujących 

rozbudowujące się centrum miasta. Łączy w sobie wizję wykorzystania 

nowoczesnej infrastruktury z atrakcyjną ofertą zajęć dla dzieci. Wyniki 



6 
 

tegorocznej rekrutacji prowadzonej w ośmiu miejskich placówkach 

przedszkolnych pozwoliły na zapewnienie opieki przedszkolnej dla wszystkich 

wnioskujących.” 

Pani Radna podziękowała, za dobrze przygotowany materiał pracownikom 

CUW, wyraziła wdzięczność za dotychczasową współprace zarówno Panu 

Dyrektorowi CUW Adamowi Krzemińskiemu , a także wszystkimi dyrektorom 

oraz nauczycielom i pracownikom  miejskich jednostek, licząc na dalszą 

owocną współpracę w działaniu dla dobra   i na rzecz mieszkańców 

Ciechanowa. Nowo powołanej Pani Dyrektor , życzyła  udanych inicjatyw oraz 

dobrych decyzji, wielu sukcesów i satysfakcji  w pracy na rzecz naszej małej 

ojczyzny i jej mieszkańców. 

Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

również podziękował za bardzo dobrze przygotowany materiał i życzył nowo 

powołanej Dyrektor CUW Pani Ewie Pozaroszczych, wielu sukcesów w 

realizacji stojących przed CUW zadań.  

Radni przyjęli przedstawioną analizę bez innych uwag. 

2) Program współpracy z organizacjami pozarządowymi  - druk nr 2; 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi  był omawiany na posiedzeniach  komisji RM. W posiedzeniach 

komisji brała udział Pani Olga Zmudczyńska-Pabich – Kierownik WKS, która 

na bieżąco odpowiadała na wszystkie zadane pytania. Niemniej jednak zapytał 

o uwagi do tego materiału? 

Radni przyjęli przedstawiony materiał bez uwag. 

3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi - druk nr 2a; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 734/LXXV/2023. 

4) Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Ciechanów na 2024 rok  - druk nr 3; 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że programy na Drukach nr 3 i 4 były szeroko 

omawiane na posiedzeniach komisji RM. W posiedzeniach komisji brał udział 

Pan Tomasz Kosielski – Kierownik PU CUW, który na bieżąco odpowiadał na 

wszystkie zadane pytania. Niemniej jednak zapytał o uwagi do tego materiału? 

Radni przyjęli przedstawiony program bez uwag. 
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5) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu profilaktyki i 

rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Miasta Ciechanów na 2024 rok - druk nr 3a; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 735/LXXV/2023. 

6) Gminny Program przeciwdziałania przemocy domowej i Ochrony Osób   

doznających przemocy domowej  dla miasta Ciechanów na  2024 rok 

- druk nr 4; 

Radni przyjęli przedstawiony program bez uwag. 

7) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

przemocy domowej i ochrony osób   doznających przemocy domowej  dla 

miasta Ciechanów na  2024 rok - druk nr 4a; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 736/LXXV/2023. 

 

Pkt. 6. Projekty uchwał cz. I: 

 

1) w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 5; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 737/LXXV/2023. 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 - druk nr 6; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 738/LXXV/2023. 

 

Pkt. 7. Analiza i  uchwalenie Wieloletniej Prognozy  Finansowej oraz budżetu 

Gminy Miejskiej  Ciechanów na 2024 rok 

 

Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński, przed prezentacją założeń 

budżetowych miasta na 2024 rok,   pokrótce odniósł się do realizacji 

budżetu w 2023 roku stwierdzając że: 

„Mimo obiektywnych zewnętrznych trudności, związanych z wysoką inflacją i 

techniczną recesją gospodarczą w Polsce, możemy pochwalić się kolejnym 

zbilansowanym budżetem Ciechanowa. Przyjmując budżet na 2023 rok 

zakładaliśmy historycznie największą kwotę przeznaczoną na inwestycje w 

wysokości blisko 88 mln zł. Zrealizowaliśmy w pełni ten plan, a nawet o kilka 

milionów go przekroczymy. Przyjmując budżet na 2023 rok zakładaliśmy 
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deficyt i to całkiem spory. Ale dzięki wprowadzonym oszczędnościom, 

pozyskanym funduszom zewnętrznym oraz inwestycjom w 

energooszczędność i samowystarczalność energetyczną mamy 

zrównoważony budżet, budżet bez deficytu. Wszystko na to wskazuje, że 

spośród 107 miast prezydenckich w kraju będziemy jednym z nielicznych z tak 

dobrym finansowym wynikiem na koniec tego roku.” 

 

Pan Prezydent przedstawiając założenia budżetowe na 2024 rok poruszył 

następujące kwestie dotyczące: 

 lokalnych podatków i opłat na 2024 rok informując, że: 

„Podatek od nieruchomości oraz podatek od środków transportowych 

pozostaje bez zmian. Mimo tego, że Minister Finansów kilka miesięcy 

temu podniósł górne stawki tych podatków aż o 15%, zgodnie zresztą 

ze wskaźnikiem inflacji za pierwsze półrocze tego roku. Dlaczego nie 

wdrażamy urealnienia wartości podatku od nieruchomości wskazanej 

przez ministra finansów? Skąd ta decyzja? Wszystko na to wskazuje, 

że nowy rząd odblokuje tzw. subwencję rozwojową dla samorządów 

na 2024 rok, która została zawieszona. Będzie to oznaczało stabilne, 

przewidywalne dodatkowe wpływy do budżetu miasta w przyszłym 

roku i w kolejnych latach”.  

 cen biletów komunikacji miejskiej: 

„Ceny biletów komunikacji miejskiej również pozostaną bez zmian. 

Wiemy, że gwałtownie rosły i znów rosną ceny paliwa, rośnie 

minimalne wynagrodzenie. Autobusy nie jeżdżą na wodę i nie są 

pojazdami autonomicznymi, bez kierowców. Jednak prowadzimy 

konsekwentną politykę zachęcającą mieszkańców do korzystania z 

nowoczesnego taboru autobusowego, a jednym z tych elementów jest 

brak zmian cen biletów w Ciechanowie od 10 lat. Wzrośnie 

rekompensata z budżetu dla Zakładu Komunikacji Miejskiej, bo 

obiektywnie koszty rosną, ale ceny biletów pozostawiamy na kolejny 

rok niezmiennymi”. 

 opłaty w Strefie Parkowania także pozostaną na dotychczasowym 

poziomie. 

 opłaty za odbiór do mieszkańców odpadów komunalnych: 

„Tzw. opłata śmieciowa pozostanie bez zmian .W ostatnich latach 

udało nam się osiągnąć niewielką nadwyżkę finansową w systemie 

gospodarki odpadami. Dzięki temu będziemy mogli utrzymać w 

Ciechanowie najniższą w Polsce stawkę za odbiór i 

zagospodarowanie odpadów co najmniej przez sześć miesięcy 

kolejnego roku. Tu też mamy świadomość skumulowanej inflacji, która 

wystąpiła w ostatnich latach i wynosi blisko 40%, a mimo tego opłata 

śmieciowa przez cały ten okres była niezmienna. Żeby nie szukać 

daleko, warto zauważyć i docenić to, że okoliczne gminy czy miasta w 

stosunku do nas mają co najmniej dwukrotnie wyższe stawki opłaty 

śmieciowej”. 
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 opłaty za wodę i ścieki: 

„Taryfa za wodę i ścieki pozostanie bez zmian. W tej sferze, jeśli na 

rynku nie zdarzy się nic nieprzewidzianego, to taryfa nie zmieni się 

nawet przez co najmniej kolejne dwa lata”. 

 cen za dostarczone do gospodarstw domowych ciepło: 

„przewidujemy kilkuprocentowe obniżki cen ciepła, w zależności od 

ostatecznej decyzji Urzędu Regulacji Energetyki. A jest to możliwe 

dzięki inwestycjom naszej miejskiej spółki i poszerzeniu działalności o 

produkcję energii elektrycznej”. 

 

Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński, odnosząc się do konstrukcji 

budżetu na 2024 rok stwierdził, że: 

„Budżet na 2024 rok jest budżetem mądrej kontynuacji. Przewaga wartości 

zadań zawartych w Wieloletniej Perspektywie Finansowej nad zadaniami 

jednorocznymi pokazuje, jak ważne jest dla nas długofalowe planowanie i 

strategiczne działania. Mówiłem już, że w 2023 roku wykonujemy 

inwestycje za około 90 mln zł. Tak się złożyło, że w 2024 roku 

przewidujemy wykonanie inwestycji również za około 90 mln zł. Rok po roku 

tak olbrzymie wartości. Dla porównania w 2022 roku przeprowadziliśmy 

inwestycje za nieco ponad 40 mln zł, a we wcześniej rekordowym 2018 

roku inwestycje kosztowały nas blisko 67 mln zł. To doskonale obrazuje, jak 

mocno postawiliśmy na rozwój, na kolejne zmiany, które poprawiają jakość 

życia naszych mieszkańców. 

Tak jak informowałem Państwa w październiku, zakres zadań 

inwestycyjnych ustaliliśmy już podczas ostatniej sesji Rady Miasta. Mamy tu 

tak dużo projektów z dofinansowaniem, że w pierwszej kolejności musimy 

zabezpieczyć wkłady własne. Ilość przyjętych inwestycji ma nie tylko 

ograniczenia finansowe, ale też logistyczne i osobowe, bo za każde 

zadanie odpowiadają konkretni pracownicy.  

Mamy też inwestycje, które finansujemy wyłącznie lub w zdecydowanej 

większości środkami własnymi. Jednakże po odblokowaniu funduszy 

europejskich będzie szansa na refinansowanie tych projektów już  

w przyszłym roku, a więc zwrot kosztów, które ponieśliśmy. To może 

chociażby w sposób znaczący zmniejszyć wartość emisji obligacji na 

kolejny rok. 

Pozwólcie Państwo, że pokrótce wspomnę tylko o kilku konkretnych 

inwestycjach, które są przewidziane na przyszły rok. Przede wszystkim 

rozpoczniemy budowę drugiego miejskiego żłobka, który powstanie przy  

ul. Prymasa Tysiąclecia. Budynek dla setki dzieci, inwestycja warta ponad 

15 mln zł, w zdecydowanej większości finansowana z budżetu miasta. 

Ponad 3 mln zł z funduszy europejskich, 500 tys. zł od samorządu 

Mazowsza i 400 tys. zł z budżetu państwa. Umowa z wykonawcą została 

podpisana. W ostatnich tygodniach zatwierdziliśmy usytuowanie 

modułowego obiektu na działce. Faktyczne prace rozpoczną się  

w przyszłym roku, a zakończą w 2025 roku. 
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Czeka nas wiele inwestycji drogowych, w różnych częściach miasta,  

od Kargoszyna, przez Śródmieście po Zachód. 

Kontynuujemy zielone projekty, które są ciepło przyjmowane przez naszych 

mieszkańców, odnowiony zostanie park Dąbrowskiego.  

Zakończymy również dwa duże zadania: odnowę i rozbudowę zabytkowego 

młyna przy ul. Nadrzecznej, jak i budowę Zielonego Targu. Będą to ważne 

miejsca dla rozwoju lokalnej przedsiębiorczości. Już wkrótce ogłosimy 

nabory dla zainteresowanych przedsiębiorców wynajmem  

po preferencyjnych stawkach przestrzeni handlowo-usługowych  

w „Zielonym Targu”. 

W obszarze wydatków bieżących, z uwagi na duży wzrost minimalnego 

wynagrodzenia, mamy zdecydowanie większe koszty, które musimy 

ponieść. W innych pozycjach wydatków bieżących utrzymujemy ich 

wysokość z mijającego roku, a tam gdzie to możliwe, dokonujemy nawet 

korekt w dół.  

Szanowni Państwo Radni, przedłożony projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, który zawiera szereg ważnych i dużych inwestycji jest Państwu 

doskonale znany, został jednogłośnie przyjęty podczas październikowej 

sesji Rady Miasta Ciechanów. Z kolei projekt budżetu na 2024 rok oprócz 

odzwierciedlenia zadań zawartych w WPF ma dodatkowo sprecyzowane 

dochody i wydatki bieżące, które w bardzo dużym zakresie mają charakter 

sztywny, niezależny od nas, z uwagi na regulacje ustawowe. Nie ma tu 

kontrowersji. Jest stabilność, pragmatyzm, rozsądek, oszczędność,  

a jednocześnie dalszy rozwój poprzez kolejne inwestycje”. 

 

Pan Prezydent Krzysztof Kosiński poprosił Radnych o poparcie projektów 

Wieloletniej Prognozy Finansowej i Budżetu na 2024 rok.  

 

 

 

Pan Radny Michał Rząsiński - wiceprzewodniczący RM, odczytał Uchwałę 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 3.h./114/2023  

z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie uchwały o Wieloletniej prognozie 

finansowej.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Radny Michał Jeziółkowski - wiceprzewodniczący RM, odczytał 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

Nr 3.c./111/2023 z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie uchwały  

o budżetowej na 2023 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Radny Wiesław Brzozowski - przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu przedstawił opinię komisji.  
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„Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu działająca na podstawie uchwały 

Rady Miasta Ciechanów w sprawie trybu prac nad uchwaleniem uchwały 

budżetowej jednogłośnie wydała pozytywną opinię w sprawie przedłożonego 

nam projektu budżetu na 2024 rok.  

Projekt budżetu zakłada, iż według prognozy, dochody miasta wyniosą  

272 mln 323 tys. zł.  

Wpływy na 2024 rok z udziałów z podatku PIT, największej pozycji strony 

dochodowej w porównaniu do wpływów uwzględniających  wpływ 

rekompensaty z budżetu centralnego w 2023 r. wzrastają tylko o 1,2 mln zł. 

Przy inflacji, która przekłada się na  wzrost obciążeń samorządów widać jak 

szkodliwym działaniem na stabilność strony dochodowej samorządów miała 

zmiana ustaw podatkowych. Liczymy na to, iż głos samorządów w końcu 

zostanie usłyszany i rozwiązanie tej patowej sytuacji przyniesie korzyści na 

naszym szczeblu.  

Udział wydatków majątkowych w wydatkach ogółem wynosi 29 % i stanowi 

kwotę 91 mln zł. W projekcie 2023 r. było to 30 %.  Z wystąpienia prezydenta 

na komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu wynika, iż pula dochodów 

będzie wzrastała m.in. o środki finansowe pozyskane do budżetu miasta na 

zadania inwestycyjne, które będą pomniejszały wysokość planowanych do 

emisji obligacji. Taka sama procedura stosowana jest już od kilku lat  

i skutecznie utrzymuje kondycję finansową miasta na bardzo dobrym 

poziomie.  

Budżet zawiera kontynuację zadań inwestycyjnych ważnych dla 

mieszkańców. Dlatego też, pozytywnie oceniamy kierunek dalszego rozwoju 

miejskich inwestycji, które również polepszą przestrzeń miejską, jak również 

lokalnym firmom dadzą nowy zakres prac do realizacji.   

Proponowany budżet na 2024 rok zapewnia prowadzenie wszystkich 

nałożonych na miasto zadań.  

Spłaty rat przypadające na 2024 rok zaciągniętego w latach poprzednich 

zadłużenia wyniosą 7 mln 429 tys. zł. Wskaźnik spłaty znajduje się na 

bezpiecznym poziomie i wynosi 6,3 % przy dopuszczalnym limicie 13,34 %.  

Pozytywna opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz projekcie budżetu 

potwierdzają, że sytuacja finansowa miasta pozwala na jego uchwalenie  

w świetle obowiązujących przepisów. 

Podczas obrad Komisji, Pan Prezydent udzielił szczegółowych wyjaśnień 

oraz odpowiedzi na zadawane pytania. 

Nie pojawiły się żadne wnioski formalne wprowadzające zmiany po stronie 

wydatków z jednoczesnym wskazaniem źródeł ich finansowania.  

W związku z powyższym, Komisja w głosowaniu, jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała zaproponowany budżet na 2024 rok.  

 

 

W imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego stanowisko  

w sprawie projektu budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów na 2024 rok  

przedstawił Radny Pan Piotr Wojciechowski: 
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„Procedowane projekty uchwał tj. Budżet na 2024 rok oraz Wieloletnia 

Prognoza Finansowa są kluczowymi dokumentami dla naszego samorządu. 

To budżet będący kontynuacją zamierzeń inwestycyjnych m.in. z 2023 roku, 

co potwierdza dobry kierunek długofalowego rozwoju naszego miasta.    

Jak corocznie lista zadań inwestycyjnych jest długa, wymagająca, ale 

jednocześnie zdeterminowana i uwarunkowana skutecznym aplikowaniem  

o dofinansowania zewnętrzne. Pokazuje to zestawienie dwóch danych 

liczbowych, które wynikają z przedłożonego przez prezydenta projektu 

budżetu: prognoza wydatków inwestycyjnych to 91 mln zł i prognoza 

dochodów majątkowych to ponad 40 mln zł, co oznacza iż w 44% pozyskane 

przez prezydenta fundusze pokrywają wydatki inwestycyjne. W wykazie zadań 

znajduje się 26 inwestycji wieloletnich i 8 inwestycji jednorocznych. To będzie 

kolejny pracowity i wymagający rok dla prezydenta, jak i jego 

współpracowników. Budżet zawiera zgłaszane przez nas radnych oraz 

mieszkańców postulaty. To budżet nadspodziewanie dobry w bardzo 

niespokojnym gospodarczo czasie.  

 Kluczowa dla stronny dochodowej jest nowa perspektywa unijna na lata 2021-

2027. Wszyscy wiemy, jak ważne są to środki, bo dają szansę na dalszy 

rozwój naszego miasta, wymagają również zagwarantowania wkładu 

własnego. Dzięki stabilnej sytuacji finansowej miasta, dotychczas nie mieliśmy 

problemów z zabezpieczeniem wkładów własnych do inwestycji, na które 

pozyskaliśmy środki zewnętrzne. Liczymy, że te wcześniejsze doświadczenia 

pomogą w pozyskiwaniu nowego dofinansowania.  

Powodzenie realizacji budżetu zależy od pomyślnego spływu przyznanych 

dotacji, subwencji, a także wpływów z podatków oraz stabilnej sytuacji 

finansowej podmiotów gospodarczych działających na terenie naszego 

miasta, których sytuacja może stawać się coraz trudniejsza z uwagi na inflację 

czy koszty zatrudnienia.  

Dobrą praktyką przyjętą przez Pana Prezydenta z lat ubiegłych jest rozpisanie 

przetargów już teraz, w listopadzie i grudniu, bo daje to szansę uzyskania 

niższej ceny i przygotowanie harmonogramu inwestycji dogodnie do procesu 

budowlanego. Jeśli popatrzymy na Biuletyn Informacji Publicznej, to w tym 

roku prezydent i jego pracownicy przyspieszyli jeszcze bardziej, bo wiele 

przetargów było uruchomionych już w październiku, a dotyczącej inwestycji na 

przyszły rok. Gratulacje takiej sprawności dla całego Urzędu i jego 

pracowników. 

Niestety utrzymujący się trend szybszego tempa wzrostu wydatków bieżących 

niż dochodów bieżących w tym wpływów z PIT, na co samorząd nie ma 

realnego wpływu powoduje, iż za tą samą pulę środków, możemy wykonać 

mniejszy zakres. Widać, jednak jak miasto stara się, aby jakość świadczonych 

usług pozostała na jak najlepszym poziomie.  Kolejny rok dokładamy do 

oświaty, bo środki z budżetu państwa przyznane na ten cel są dalece 

niewystarczające. Rośnie najniższe wynagrodzenie, a co za tym idzie rośnie 

strona wydatków bieżących. Najbardziej widoczne jest to na wydatkach na 

oświatę. Należy podkreślić, iż dalszy brak rozwiązań systemowych będzie 

działał jako główny hamulcowy rozwoju samorządów w Polsce.   
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Przy konstruowaniu projekt budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej 

widać, iż starano się, aby priorytetem było efektywne gospodarowanie 

dostępnymi środkami, monitorowanie wysokości dochodów i wydatków 

bieżących”.   

 

Głos zabrał Pan Radny Michał Jeziółkowski, w swoim wystąpieniu odniósł 

się do planowanych do realizacji w 2024 roku inwestycji: 

„Budżet roku 2024 będzie rekordowy, jeśli chodzi o inwestycje. Wydatki na 

inwestycje zostały zaplanowane w historycznie wysokiej kwocie, ponad 92 mln 

zł. Jest to ogromna suma, która pokazuje, że miasto konsekwentnie stawia na 

rozwój, stawiając sobie coraz bardziej ambitne cele. Prawie wszystkie 

inwestycje są ujęte w Wieloletniej prognozie finansowej. Świadczy  

to o konsekwencji, konkretnym planie i determinacji w wyznaczaniu celów 

rozwoju przez Prezydenta Ciechanowa. Mamy do czynienia z całym 

wachlarzem inwestycji infrastrukturalnych. Począwszy od inwestycji w oświatę 

poprzez budowę dróg, duże inwestycje w obiekty użyteczności publicznej, 

infrastrukturę sportową, elementy małej architektury. I tak zaplanowane 

zostały modernizacje kolejnych ulic: Nadrzecznej, Dolnej, Śmiecińskiej, 

Pułtuskiej (zabytkowy fragment), Jaśminowej, Malinowej. Dokończone zostaną̨ 

modernizacje ulic na osiedlu „Podzamcze”: Kmicica, Rycerskiej, Zagłoby. 

Nowa nawierzchnia pojawi się na ul. Wyspiańskiego. Zrealizowane zostaną 

kolejne inwestycje związane ze sportem – odnowione zostanie boczne boisko 

treningowe na miejskim stadionie oraz modernizację przejdzie „Orlik” przy  

SP nr 3.  

Zakończone zostaną̨ także dwa duże zadania odnawiające przestrzeń́ 

publiczną i miejskie budynki, tj. rewitalizacja zabytkowego młyna przy  

ul. Nadrzecznej oraz budowa „Zielonego Targu” – zagospodarowanie 

miejskiego targowiska przy ul. Płońskiej. Każdy kto spaceruje przez osiedla 

naszego miasta widzi jak przez ostatnie lata Ciechanów się zmienił. Patrzymy 

na inwestycje już zrealizowane, których kiedyś nie było, patrzymy na to co jest 

w trakcie oraz na to co jeszcze pozostało do realizacji. 

Ale mówiąc o inwestycjach należy jeszcze jeden aspekt poruszyć – 

pozyskiwanie środków zewnętrznych na ich realizacje. A w tym nasze miasto i 

pan prezydent wykazują się ogromną skutecznością, i wiem że jesteśmy 

przygotowani do aplikowania o kolejne środki.” 

 

Głos zabrał Pan Radny Zdzisław Dąbrowski, który w swoim wystąpieniu 

zwrócił uwagę na uwzględnienie w budżecie na 2024 rok różnorodnych 

potrzeb mieszkańców, przynoszących pozytywne efekty w przyszłości.  

Pan Radny wyraził zadowolenie z planów inwestycyjnych,  stwierdzając, że 

budżet  umożliwia bezpieczne funkcjonowanie samorządu miejskiego. 

 

 

Głos zabrał Pan Radny Karol Makijonko, który poruszył kwestię utrzymania 

na dotychczasowym poziomie wysokość podatku lokalnych 
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Pani Radna Joanna Kiszkurno  w swojej wypowiedzi zwróciła uwagę na    

zawarte w projekcie budżetu miasta środki na działania profilaktyczne  

w obszarze uzależnień: 

„W obecnych czasach obserwujemy coraz więcej zachowań ryzykownych, 

również wśród dzieci i młodzieży. Uwidaczniają się także nowe rodzaje 

uzależnień, w tym cyberuzależnienia, do których w dużej mierze przyczyniła 

się pandemia. To wszystko skutkuje koniecznością wprowadzania zmian  

w podejściu do oddziaływań profilaktycznych. Niezbędnym jest zapobieganie 

zachowaniom ryzykownym poprzez wzmacnianie czynników chroniących  

i osłabianie czynników ryzyka. Profilaktyka powinna być zintegrowana  

i dotyczyć wielu problemów. Jedynie podejście oparte o współczesny model 

oddziaływań profilaktycznych i badania z zakresu skuteczności profilaktyki 

mogą być odpowiedzią na obecne wyzwania. Takie podejście obserwujemy  

w przedłożonych przez miasto programach profilaktycznych na rok 2024. 

Szeroki wachlarz działań, realizowanych przez ciechanowskie Biuro 

profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień, to długofalowa, świadoma  

i przemyślana organizacja działań prospołecznych i prozdrowotnych. 

Świadoma profilaktyka jest tak skonstruowana, aby była interesująca dla jej 

odbiorców i przynosiła zamierzone efekty. Najlepszą nauką jest aktywne 

uczestnictwo w różnorodnych formach zajęć, w tym zajęć sportowych.  Młodzi 

ludzie powinni przede wszystkim wytrenować umiejętności psychospołeczne, 

które będą sprzyjać ich prospołecznym zachowaniom i pomogą im przejść 

przez życie, radząc sobie w trudnych momentach. Na każdym etapie 

edukacyjnym dziecka profilaktyka i promocja zdrowia jest niezwykle ważna. 

Dlatego też, ogromnie cieszy program profilaktyczny skierowany do dzieci, 

który zostanie zrealizowany podczas wyjazdu feryjnego w góry. Program,  

obejmie 250 młodych ciechanowian, którzy dzięki miastu być może po raz 

pierwszy wyjadą na zimowy wypoczynek. Wyjazd zostanie połączony  

z edukacją w zakresie profilaktyki, co niewątpliwie uatrakcyjni pobyt. Zajęcia 

będą miały charakter opiekuńczo – wychowawczy, edukacyjny, rozwojowy. Co 

ważne, podczas wyjazdu zrealizowane będą treści z zakresu profilaktyki 

uzależnień od substancji i czynności oraz profilaktyki przemocy i agresji 

rówieśniczej, z którą wielu młodych ludzi zmaga się na co dzień. Program 

powstał w oparciu o diagnozę problemów społecznych i jest wręcz „uszyty na 

miarę” potrzeb młodych mieszkańców naszego miasta”. 

 

Głos zabrał Pan Radny Stanisław Jankowski, który poruszył kwestie 

opracowania dokumentacji technicznych na przyszłe inwestycje: 

„Ważną pozycję w budżecie miasta na przyszły rok stanowią też środki 

przeznaczone na opracowanie dokumentacji technicznych dla wielu ważnych  

i kolejnych inwestycji . Już w tym roku  miasto rozpoczęło proces 

przygotowania się do wdrożenia perspektywy finansowej Unii Europejskiej na 

lata 2021 – 2027 i ten proces jest kontynuowany. 

Opracowywane są  dokumentacje techniczne dla takich inwestycji jak : 
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- przebudowa ul. Szwanke;                                                                                                                                       

- budowa przedłużenia alei  Unii Europejskiej czy budowa P&R przy stacji PKP 

Ciechanów Przemysłowy. 

Wiadomo że proces opracowania dokumentacji jest dość trudny  

i czasochłonny. Mam nadzieję , że miastu już w najbliższych miesiącach uda 

się uzyskać  pozwolenia na budowę dla tych ważnych inwestycji oraz 

będziemy mogli skutecznie aplikować o środki unijne na ich realizację,  

a następnie wprowadzimy te projekty do realizacji do naszego budżetu”.   

 

Pani Radna Magdalena Grelik-Grodecka odnosząc się do projektu budżetu 

miasta na 2024 rok, zwróciła szczególną uwagę uwzględnienie środków 

finansowych na tzw.  pomoc społeczną. 

„Pomoc społeczna jest skuteczna tylko wtedy, gdy trafia do tych osób, które jej 

faktycznie potrzebują, gdy odpowiada na problemy i potrzeby mieszkańców,  

a oczekiwane rezultaty są trwałe i osiągnięte dzięki użyciu najmniejszych 

zasobów. Nie mam żadnych wątpliwości, że skuteczne działania pomocowe 

są realizowane na terenie naszego miasta, dzięki profesjonalnej  

i wykwalifikowanej  kadrze oraz umiejętnemu nadzorowi. 

Należy podkreślić, że miejska polityka społeczna wspiera osoby i rodziny  

w wysiłkach zmierzających do zaspokojenia ich niezbędnych potrzeb  

i umożliwia im życie w warunkach odpowiadających godności człowieka. 

Miasto podejmuje liczne działania, zmierzające do życiowego 

usamodzielnienia osób i rodzin znajdujących się w trudnych sytuacjach 

życiowych oraz zapobiega ich wykluczeniu ze społeczeństwa. Usługi pomocy 

społecznej kierowane są do osób wymagających wsparcia. Warto zauważyć, 

że pomoc ta poprzedzana jest procesem rozpoznawania potrzeb, 

zdiagnozowaniem sytuacji potrzebujących osób i opracowaniem adekwatnego 

oraz optymalnego planu kompleksowej pomocy, co jest niezbędne, aby 

skutecznie udzielać wsparcia. 

W działaniach podejmowanych wobec problemu bezradności, braku 

umiejętności funkcjonowania w rolach rodzinnych, wobec problemów 

opiekuńczo-wychowawczych, należy podkreślić wiodącą rolę miasta  oraz 

współpracę  między instytucjami. Jedynie dzięki ogromnemu zaangażowaniu  

i pracy pracowników miejskich instytucji, możliwe jest wspomaganie osób  

i rodzin, które muszą przezwyciężyć  trudną sytuację życiową. 

Według nowego raportu za 2022 rok opracowanego dla „Szlachetnej Paczki” 

blisko 2 mln Polek i Polaków, żyło w skrajnej biedzie. Wśród nich było 400 tys. 

dzieci i blisko 300 tys. seniorów. Te dane najlepiej świadczą o tym, że ani 500+ 

ani trzynastki czy czternastki nie spełniły swojej określonej roli. Pomoc 

państwa nie jest kierowana we właściwe miejsca, jest chaotyczna i traci na 

powszechności świadczeń, jest po prostu nieefektywna. Dlatego tak ważne 

jest to, aby także pomoc społeczna była zdecentralizowana, a dystrybucja 

środków publicznych była w kompetencji samorządów, które lepiej potrafią 

zdiagnozować potrzeby i problemy społeczne, niż centrale organy.  
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Wszyscy mamy nadzieję, że profesjonalizm i zaangażowanie lokalnych służb 

zostanie połączone z mądrym rozdziałem publicznych pieniędzy na pomoc 

społeczną”.  

Pani Radna podziękowała wszystkim pracownikom zaangażowanym  

w niesieni pomocy, za ich serce, trud i zaangażowanie  w działania z zakresu 

pomocy społecznej, realizowane na terenie naszego miasta. 

 

 

Pan Radny Jerzy Racki odniósł się budżetu na 2024 roku i stwierdził, że  jest 

to budżet proinwestycyjny. Pan Radny pogratulował  władzom miasta 

skutecznego działania w tej sferze i pozyskiwania na te cele środków 

zewnętrznych z różnych źródeł, zarówno samorządowych, jak też rządowych. 

Pan Radny przedstawił kilka przykładów wniosków składanych przez 

mieszkańców a nie ujętych do realizacji w budżecie 2024 roku: 

 budowa kanalizacji deszczowej ulic Dywizjonu 303, Baranowskiego  

i Dziedzica; 

 rewitalizacja i gruntowna modernizacja zbiornika wodnego „Kanały” 

wraz z otoczeniem; 

 remont i poszerzenie mostu przy ul. Augustiańskiej; 

 zagospodarowanie budynku przy ul Powstańców Warszawskich 22, 

przejętego od PWZ na działalność w ramach polityki „Senioralnej” 

miasta; 

 budowa sygnalizacji świetlej na skrzyżowaniu ul. 17 Stycznia, 

Narutowicza i Gostkowskiej; 

 bodowa wiat przystankowych przy ul. Mazowieckiej; 

 opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę ul. Patriotów, 

Hubala, Przyleśnej i odprowadzenie wód opadowych ul Kąckiej i POW; 

 zabezpieczenia nakładów na sportowe zajęcia pozalekcyjne  

z elementami profilaktyki  w kwocie minimum 50 tys. zł. 

 

Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński odnosząc się do wypowiedzi 

Pana Radnego Rackiego poinformował, że: 

 dopiero w 2023 roku, po licznych odwołaniach mieszkańców, miasto 

otrzymało prawomocne, ostateczne pozwolenia na zagospodarowanie 

„Kanałów” z otoczeniem w 2024 roku zostanie opracowana 

dokumentacja na pozyskanie środków zewnętrznych;  

 w sprawie zagospodarowania budynku przy ul Powstańców  

Warszawskich 22, Mazowiecki Konserwator Zabytków wyraził chęć 

pozyskania tego budynku na swoje celu. Obecnie są prowadzone 

rozmowy i w przypadku ich fiasku, miasto rozpocznie działania, 

związane z remontem tego budynku; 
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  dla seniorów w obiektach MOPS zostało utworzone miejsce do spotkań 

seniorów w ramach projektu „Senior+; 

 wiaty przestankowe przy ciechanowskich ulicach są budowane  

w miejscach, w których są spełnione wymogi techniczne tych obiektów, 

na zadania te są przewidziane środki w budżecie; 

 w sprawie budowy lub modernizacji ulic wskazanych przez Pana 

Radnego, zostały dopiero zakończone tam inwestycje związane  

z kanalizacją sanitarną i w następnym etapie, będą czynione kroki 

inwestycyjne w stosunku do tych ulic; 

 na działania profilaktyczne w stosunku do młodzieży, miasto 

przeznaczyło znacznie większe środki, jak wnioskowane przez Pana 

Radnego. W ramach tych środków zostaną zorganizowane zimowiska  

z elementami profilaktyki, przy niewielkim finansowaniu przez 

opiekunów; 

  w sprawie przebudowy mostu przy ul Augustiańskiej miasto uzyskało 

pozwolenie na budowę i wstąpiło do samorządu Województwa 

Mazowieckiego o  środki zewnętrzne w wysokości 3,5 mln. zł. 

 

Pan Radny Andrzej Czyżewski w swojej wypowiedzi stwierdził, że 

proponowany budżet na 2024 roku, jest budżetem dobrym, 

proinwestycyjnym, zasługuje na poparcie i takie zostanie udzielone przez 

Radnych Koalicji Samorządowej. 

 

Pani Radna Anna Smolińska -  przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury 

i Sportu, w swojej wypowiedzi odniosła się do spraw oświatowych, 

stwierdzając: 

„Jedną z największych pozycji wydatkowych każdej gminy i miasta  

w Polsce jest oświata. W ostatnich latach nasila się trend, w którym 

nieporównywalnie bardziej rosną nakłady na oświatę z budżetów własnych 

samorządów od subwencji oświatowej, otrzymywanej z budżetu państwa.  

Wynagrodzenia nauczycieli ustalane są na poziomie centralnym,  

a wypłacane lokalnie, za pośrednictwem samorządów i z funduszy, którymi to 

samorządy dysponują, bądź nie dysponują. Taka sytuacja prowadzi do tego, 

że układanie każdego projektu budżetu trzeba zaczynać od zabezpieczenia 

wynagrodzeń dla nauczycieli, nieważne czy są na ten cel pieniądze, czy ich 

nie ma. 

Po stronie samorządów leży dbałość o infrastrukturę, z której korzystają 

uczniowie i nauczyciele. W ubiegłym roku, miasto wykonało dokumentację 

techniczną dla termomodernizacji dwóch szkół – SP nr 4 i SP nr 5. W tym 

roku prezydent miasta skutecznie zabiegał o fundusze zewnętrzne na 

realizację tych inwestycji. Wiemy, że miasto jest w trakcie rozstrzygania 

przetargu, który wyłoni wykonawcę, a inwestycje mogą ruszyć już wiosną 

przyszłego roku. Obie placówki będą nie tylko miały piękny, estetyczny, 

nowoczesny wygląd, ale też ich funkcjonowanie będzie mniej kosztowne dla 

miasta, bo będzie mniejsze zużycie ciepła i energii. Zapewne po realizacji 
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tych dwóch termomodernizacji, miasto przystąpi do prac nad kolejnymi 

naszymi placówkami.  

Nie można nie wspomnieć o kolejnej inwestycji w opiekę i edukację 

najmłodszych. Rozpoczniemy budowę drugiego samorządowego żłobka  

NA 100 miejsc. To będzie kolejna wizytówka miasta po wybudowaniu 

nowoczesnego Przedszkola nr 2 przy ul. Szwanke. Widać w tych wszystkich 

działaniach odpowiedzialne planowanie, widać rozwój i troskę o edukację 

ciechanowian”. 

 

Pani Radna Edyta Rzeplińska – Filpowicz – przewodnicząca komisji 

Gospodarki Komunalnej I Ochrony Środowiska,  odniosła się do kwestii 

szeroko pojętej ochrony środowiska: 

“Jest ona od wielu lat nieodłącznym elementem procesów rozwojowych 

miasta, realizowanym również przez spółki miejskie: PEC, obecnie 

Elektrociepłownia Ciechanów, ZWiK - rozbudowujące swoje sieci, ZKM -

poszerzający tabor autobusów niskoemisyjnych i elektrycznych, czy TBS, 

którego zasoby podlegają termomodernizacji. W planach jest również 

termomodernizacja placówek oświatowych. To wszystko wpływa pozytywnie 

na aspekt środowiskowy. 

Ale też corocznie w budżecie miasta dostrzegamy plany inwestycyjne  

w rozkwit miejskiej zieleni, nie inaczej jest w tym przyszłorocznym. Działania 

w obszarze ochrony środowiska i ekologii są cenione i przede wszystkim 

niezwykle oczekiwane przez mieszkańców. Niewątpliwie przyczynia się do 

tego wzrost świadomości ekologicznej ciechanowian, ale i wpływ zieleni na 

jakość ich życia. Parki miejskie, oprócz niepodważalnych funkcji 

ekologicznych, zapewniają bowiem bezpieczną przestrzeń do rekreacji, 

aktywności fizycznej i interakcji społecznych.  

Dlatego też, ogromnie cieszy fakt przystąpienia miasta do rewaloryzacji 

zabytkowego parku im. Jarosława Dąbrowskiego, którego głównym 

założeniem koncepcji jest przywrócenie temu obszarowi zieleni charakteru 

parku krajobrazowego, zgodnie z założeniami parków XIX-wiecznych. To już 

kolejna inwestycja w zieloną przestrzeń parkową, która została pozytywnie 

przyjęta i bardzo dobrze oceniona przez ciechanowian. Prace w tym parku 

rozpoczęły się niedawno, a ich efektem będziemy mogli cieszyć się już 

najbliższą wiosną. Nowe nasadzenia uzupełnią istniejące tam skupiska 

drzew, wzbogacą szatę roślinną ozdobnych gatunków krzewów i bylin. 

Zasadzonych zostanie łącznie ponad 20 tys. roślin. Prace obejmą obszar 

ponad 2 ha tego parku nad Łydynią. Dzięki rewaloryzacji niezwykle wzrosną 

jego walory estetyczne, a nowe elementy małej architektury parkowej  

w postaci ławek i stołów piknikowych, wzbogacą przestrzeń rekreacyjną. 

Następnie, co warto podkreślić, w planach jest tu remont pomnika “Ciechana” 

- na co zwracają też uwagę nasi mieszkańcy. 

W dobie postępujących zmian klimatycznych, szczególnie ważne jest 

również wykorzystywanie ekologicznych rozwiązań przy realizacji nowych 

inwestycji. Przykładem nowoczesności i dbałości o środowisko naturalne jest 

koncepcja targowiska przy ulicy Płońskiej „Zielony Targ”. Nowa przestrzeń 
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będzie miała charakter ekologiczny. Poza nasadzeniami drzew, krzewów  

i kwiatów, stworzony zostanie zielony dach, a miejsca parkingowe 

przepuszczą wodę do gruntu. Budynek będzie energooszczędny, co 

ogromnie cieszy. Dzięki wentylacji z odzyskiem ciepła i znajdującym się na 

dachach panelom fotowoltaicznym, można będzie w naturalny sposób 

pobierać i magazynować energię potrzebną do poprawnego i oszczędnego 

funkcjonowania tego obiektu. 

Warto zwrócić uwagę, że miasto corocznie inwestuje w rozwój zieleni 

miejskiej oraz wdraża ekologiczne rozwiązania, których głównym celem jest 

dbałość o jakość środowiska naturalnego, powietrza oraz przeciwdziałanie 

postępującym zmianom klimatu. Wielu niekorzystnych konsekwencji tych 

zmian można uniknąć, osłabić je, czy też opóźnić poprzez realizację 

skutecznej polityki adaptacji do zmian klimatu, która realizowana jest przez 

władze naszego miasta. 

 

Pan Radny Robert Umiński w swojej wypowiedzi odniósł się do BO: 

„Budżet obywatelski  z roku na rok cieszy się coraz większą popularnością 

wśród mieszkańców miasta. Cieszy fakt, że coraz więcej składanych 

projektów ma wymiar ekologiczny. 

W bieżącym budżecie do realizacji zostało wybranych 17 zadań, większość  

z nich została już zrealizowana, mimo, że zmieniliśmy termin wyboru 

projektów i ich wprowadzenia do budżetu Ciechanowa.  

Dalszą rozbudowę przeszła infrastruktura rekreacyjna na kąpielisku Krubin, 

na miejskich działkach zasadzono 200 drzew, wyposażono „Ostoję 

Mruczków”. Za chwilę rozpoczną się prace przy tężni solankowej. 

Obecnie trwa składanie wniosków do kolejnej edycji budżetu obywatelskiego 

Ciechanowa na rok 2024. Mam nadzieję, że nasi mieszkańcy będą kreatywni 

i złożą wiele ciekawych wniosków, zaś zwycięskie w głosowaniu projekty, 

zostaną wprowadzone do budżetu na wiosnę, z wolnych środków. 

Niewątpliwie ta zmiana harmonogramu przyczyniła się do zwiększonej 

aktywności pomysłodawców, ale i większej liczby osób głosujących 

(wcześniej głosowanie było w okresie wakacyjnym)”. 

 

Głos zabrał Pan Radny Michał Rząsiński, który w swoim wystąpieniu 

zwrócił uwagę na temat sportu i rekreacji: 

„Tak się składa, że każdy projekt budżetu, który otrzymujemy jako radni, 

zawiera inwestycje w infrastrukturę sportową. W kolejnym roku będzie  

to odnowa treningowego boiska bocznego, znajdującego się na miejskim 

stadionie, odnowa boiska „Orlik” przy Szkole Podstawowej nr 3 oraz 

sfinalizowane będą prace nad kolejnym zapleczem dla sportowców, tym 

razem tych przyjeżdżających do Ciechanowa, chociażby na zgrupowania czy 

zawody, czyli termomodernizacja „Hotelu Olimpijskiego” oraz jego nowe 

wyposażenie.  

Rosną też fundusze dla klubów sportowych. Inflacja dotyka wszystkich, 

dlatego dobrze, że nasz samorząd zwiększy finansowanie bardzo wielu 

klubów, funkcjonujących w naszym mieście.  
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Za wsparciem dla infrastruktury, za wsparciem na rozwój, jestem 

przekonany, że pójdą też wyniki naszych młodych sportowców. Już jesteśmy 

jednym  

z liderów na Mazowszu pod względem liczby punktów w klasyfikacji 

współzawodnictwa sportowego i myślę, że co najmniej te wyniki 

podtrzymamy”. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

krótko podsumował wystąpienia Radnych, dziękując za merytoryczną 

dyskusję  i wysoko ocenił projekt budżetu na 2024 rok, stwierdzając, że jest 

on bardzo ambitny  i należy życzyć pełnego jego wykonania.  

 

Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

przystąpił do procesu głosowania druków nr 8 i 9 

1) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 

Miejskiej  Ciechanów na rok 2024- druk nr 8; 

Uchwała 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i   5 głosami 

wstrzymującymi się została podjęta i nosi nr 739/LXXV/2023. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie budżetu na 2024 rok. - druk nr 9; 

Uchwała 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i   5 głosami 

wstrzymującymi się została podjęta i nosi nr 740/LXXV/2023. 

 

 

Głos zabrał Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński, który 
podziękował Radnym za przyjęcie WPF i Budżetu Ciechanowa na 
2024 rok.  
 

 

Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu Rady Miasta. 

 

 

Po przerwie Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów przystąpił do procedowania następnych punktów porządku. 

 

Pkt. 8. Projekty uchwał cz. II: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) 

do jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością – Zakładu 

Komunikacji Miejskiej w Ciechanowie - druk nr 10; 
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Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 741/LXXV/2023. 

2) w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Ciechanów do określenia 

szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych - druk nr 11;  

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 742/LXXV/2023. 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miejską Ciechanów 

porozumienia międzygminnego z Gminą Opinogóra Górna określającego 

zasady współpracy jednostek samorządu terytorialnego w celu realizacji 

inwestycji polegającej na budowie sieci ciepłowniczej na terenie Gminy 

Opinogóra Górna - druk nr 12; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   1 głosem 

wstrzymującym się została podjęta i nosi nr 743/LXXV/2023. 

4) w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej na działce o 

numerze ewidencyjnym 196/6, obręb 60-Krubin w Ciechanowie  

- druk nr 13; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 744/LXXV/2023. 

5)  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy 

Miejskiej Ciechanów w zakresie dożywiania w ramach realizacji 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 – druk nr 14; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 745/LXXV/2023. 

6)  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028– druk nr 15; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 746/LXXV/2023. 

7)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku lub świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych przez osoby objęte 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 – druk nr 16; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 747/LXXV/2023. 
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8)  w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego w obrębie 

strefy ochronnej pomnika przyrody – druk nr 17; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 748/LXXV/2023. 

9)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie 

darowizny – druk nr 18; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 749/LXXV/2023. 

10)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 19; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 750/LXXV/2023. 

11)  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 20; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 751/LXXV/2023. 

12)  w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia 

zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy– druk nr 21; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 752/LXXV/2023. 

13)  w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  najmu  na 

okres powyżej 3 lat z dotychczasowym najemcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy najmu 

– druk nr 22; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 753/LXXV/2023. 

14) w sprawie pozostawienia bez rozpoznania  skargi na działania Dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie – druk nr 23: 

Głos zabrał Pan Radny Karol Makijonko – przewodniczący komisji 

SWiP, który zarekomendował RM przyjęcie uchwały o pozostawieniu bez 

rozpoznania  skargi na działania Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ciechanowie. 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 754/LXXV/2023. 
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Pkt.9. Interpelacje. 

 

Interpelacje złożyli: 

 

 Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawach: 

- montażu słupa ogłoszeniowego o okolicach przestanku Kwiatowa/Wesoła; 

- ustawienia ławek w ul. Kwiatowej i Wesołej. 

 Pan Radny Michał Rząsiński w sprawie montażu kamer monitoringu 

miejskiego na zewnątrz budynku SP 4. 

 Pan Radny Piotr Wojciechowski w sprawie wykonania przejścia dla 

pieszych na ul. Zamkowej. 

  

Pkt.10. Wnioski Zarządów Osiedli. 

 

Nikt w tym punkcie nie zabrał głosu. 

 

Pkt.10. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pan Radny Karol Makijonko poinformował, iż podobnie jak w latach ubiegłych,  

w bieżącym roku będzie organizowana akcja „Szlachetna Paczka”. Zwrócił się, aby 

wzorem ubiegłych lat, Rada Miasta wsparła tę inicjatywę. 

 

Pani Radna Edyta Rzeplińska – Filipowicz złożyła wniosek w sprawie ustalenia 

kursów autobusów.   

 

Pan Przewodniczący RM poinformował o uruchomieniu w Ciechanowie od  

1 grudnia 2023 roku nocnej i świątecznej pomocy stomatologicznej, o co 

wielokrotnie interweniowali Radni. 

 

Pkt.11. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Przewodniczący RM poinformował, że  wszelka korespondencja, która 

wpłynęła do Rady Miasta za jego pośrednictwem, została przekazana do Radnych 

drogą elektroniczną.  

 

Pkt.12. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów zamknął 

obrady LXXV Sesji Rady Miasta Ciechanów. 
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Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

      /-/Krzysztof Leszczyński 

 

Protokołował: 

Stefan Bonisławski 

 

 

 

 



Uchwała Nr 3.h./114/2023 
SKŁADU ORZEKAJĄCEGO  REGIONALNEJ  IZBY  OBRACHUNKOWEJ

  w WARSZAWIE
 z dnia 29 listopada 2023 r.

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 

Na podstawie art. 13 pkt 12, art. 19 ust. 2 i art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992 
r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325) oraz art. 230 
ust. 2 pkt 1 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. 
z 2023 r. poz. 1270 ze zm.) - Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie Zespół Zamiejscowy w Ciechanowie:

Przewodniczący: -   Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie: -   Artur CYBULSKI

-   Krzysztof POLENS

uchwala, co następuje:

§ 1

Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta 
Ciechanów projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Ciechanów na lata 2024-2042.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia oraz 
podlega opublikowaniu przez Miasto Ciechanów w trybie określonym w art. 246 ust. 
2 w związku z art. 230 ust. 3 ustawy o finansach publicznych.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie w terminie 14 dni od dnia doręczenia.

UZASADNIENIE

Wieloletnia Prognoza Finansowa spełnia wymogi konstrukcyjne określone w 
art. 226 – 228 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, a także w 
zakresie upoważnienia konstruowanego na podstawie art. 228 ustawy o finansach 
publicznych.



Okres sporządzenia wieloletniej prognozy finansowej uwzględnia dyspozycję 
art. 227 ustawy o finansach publicznych, gdyż obejmuje okres, na jaki przyjęto limity 
wydatków na przedsięwzięcia określone w załączniku nr 2 Uchwały oraz okres, na 
który zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązania. 

Występuje wymagana art. 229 ustawy o finansach publicznych korelacja 
wartości wykazanych w projekcie wieloletniej prognozy finansowej i w projekcie 
uchwały budżetowej na 2024 rok, w tym w zakresie wyniku budżetu i związanych z 
nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu.

Zachowana została wymagana relacja pomiędzy stroną bieżącą a majątkową 
budżetu. I tak, zgodnie z art. 242 u.f.p. wydatki bieżące nie są wyższe niż planowane 
dochody bieżące, a zaciągnięcie długu następuje wyłącznie na wydatki majątkowe i 
rozchody.

W oparciu o dokonaną analizę i dane, którymi dysponuje Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Warszawie, należy stwierdzić, że nie zachodzą przesłanki do 
podważenia realności kwot przyjętych wartości po stronie dochodowej budżetów. 
Przedstawione objaśnienia do kategorii finansowych przyjętych w wieloletniej 
prognozie finansowej korespondują z danymi liczbowymi. 

W zakresie planowanej kwoty długu stwierdzono, że zachowana została 
relacja określona w art. 243 ustawy o finansach publicznych. Spełnione zostały 
bowiem ustawowe wymogi dotyczące maksymalnego wskaźnika spłaty zadłużenia, tj. 
kwota z lewej strony wzoru wskaźnika jest mniejsza od kwoty wynikającej z prawej 
strony. 

Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił jak w sentencji.

Przewodniczący Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski

Otrzymują:

1) Prezydent Miasta Ciechanów
2) a/a

Do wiadomości: 

Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów



          U C H W A Ł A  Nr 3.c./111/2023  
S k ł a d u  O r z e k a j ą c e g o 

R e g i o n a l n e j  I z b y  O b r a c h u n k o w e j
w  W a r s z a w i e

z  dnia 29 listopada 2023 r.

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu

Na podstawie art. 13 pkt 3, art. 19 ust. 2 i art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o 
regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325) oraz art. 238 i 246 ust. 1 i 
2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 ze 
zm.) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół Zamiejscowy 
w Ciechanowie:

Przewodniczący:  Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie:  Artur CYBULSKI

          Krzysztof POLENS

uchwala, co następuje: 

§ 1

Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie 
uchwały budżetowej na 2024 rok.

§ 2

Wydaje się pozytywną opinię w sprawie możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 
w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok.

§ 3

1. Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.
2. Opinia, o której mowa w § 2, podlega opublikowaniu przez Miasto Ciechanów w trybie 

określonym w art. 246 ust. 1 i 2 ustawy o finansach publicznych. 

§ 4

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w terminie 14 dni od dnia doręczenia.

U z a s a d n i e n i e

      Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w  Warszawie przyjął następujące 
kryteria stanowiące podstawę wydania pozytywnych opinii:

1) kompletność przedłożonej dokumentacji oraz zachowanie formalno-prawnych wymogów 
dotyczących przedstawienia  projektu uchwały budżetowej, 

2) poprawność w zakresie planowania dochodów i wydatków, z obowiązkowym 
wyodrębnieniem i wyszczególnieniem wskazanym w ustawie o finansach publicznych 
oraz uchwały organu stanowiącego w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej, 



3) ujmowanie po stronie dochodów i wydatków obowiązkowych zadań własnych,
4) ujmowanie po stronie dochodów i wydatków zadań z zakresu administracji rządowej i 

innych zadań zleconych ustawami, 
5) prawidłowość określenia dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie porozumień z organami administracji rządowej,
6) prawidłowość określenia dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań 

realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 
terytorialnego,

7) zachowanie wymaganej prawem relacji w zakresie budżetu bieżącego lub prawidłowości 
sfinansowania ujemnego budżetu bieżącego,

8) prawidłowość wskazania przychodów i rozchodów równoważących wynik finansowy,
9) zachowanie ustawowych zasad w zakresie możliwości sfinansowania deficytu,
10) prawidłowość przeznaczenia nadwyżki budżetu,
11) zachowanie zgodności wartości przyjętych w projekcie uchwały budżetowej z 

wartościami wykazanymi w wieloletniej prognozie finansowej, w tym co najmniej w 
zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu,

12) prawidłowość ustalania rezerw ogólnej i celowych,
13) prawidłowość udzielania dotacji z budżetu,
14) prawidłowość planów przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych, 
15) prawidłowość planów dochodów rachunku dochodów jednostek oświatowych oraz 

wydatków nimi finansowanych,
16) zachowanie zupełności i spójności budżetu,
17) prawidłowość określania limitów dla zobowiązań i zakresu upoważnień zawartych w 

uchwale budżetowej,
18) zachowanie zgodności z obowiązującą klasyfikacją budżetową,
19) prawidłowość rachunkowa projektu uchwały budżetowej.

Skład Orzekający stwierdza, iż powyższe kryteria zostały zachowane i wydaje opinie 
jak w sentencji.

Projekt uchwały został opracowany zgodnie z wymogami uchwały Rady Miasta Nr 484/LI/10 
z dnia 30 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

Zaplanowano dochody w wysokości  272.323.000 zł,  z tego:
 bieżące w kwocie  229.553.000 zł,
 majątkowe w kwocie  42.770.000 zł,

oraz wydatki w wysokości  321.740.000 zł, z tego:
 bieżące w kwocie  228.860.000 zł
 majątkowe w kwocie  92.880.000 zł.

Zachowane zostały wymogi określone w art. 242 ustawy o finansach publicznych, gdyż 
planowane wydatki bieżące nie są wyższe niż planowane dochody bieżące.

Deficyt budżetu Miasta Ciechanów wynoszący 49.417.000 zł zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z emisji papierów wartościowych (obligacje) w wysokości 48.371.000 zł, 
wolnymi środkami w wysokości 254.663,57 zł oraz  niewykorzystanymi środkami 
pieniężnymi, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w 
wysokości 791.336,43 zł.
Sfinansowanie deficytu jest zgodne z art. 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.

W projekcie uchwały budżetowej zaplanowane zostały rozchody w wysokości 7.429.000 zł 
wynikające z wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów 
oraz emisji obligacji, na które przeznacza się przychody pochodzące z emisji papierów 
wartościowych (obligacje) w wysokości 7.429.000 zł.



Łączne przychody budżetu wynoszą 56.846.000 zł, a rozchody 7.429.000 zł.

Zachowana została wymagana art. 229 ustawy o finansach publicznych korelacja wartości 
wykazanych w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok i projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, w tym w zakresie wyniku budżetu i związanych w nim kwot przychodów i 
rozchodów oraz długu.

Prezydent Miasta jest zobowiązany zgodnie z art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych 
przedstawić Radzie Miasta Ciechanów opinię, o której mowa w § 1 niniejszej uchwały przed 
uchwaleniem budżetu.

Przewodniczący Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski



Sprawozdanie międzysesyjne 26.10-29.11.2023 

 

Ruszyła budowa stu nowych mieszkań w ramach TBS 

Miejska spółka rozpoczęła budowę dwóch nowych budynków wielorodzinnych przy  

ul. Powstańców Wielkopolskich na działkach 4301/33, 4301/34, 4301/37, 4302/24. 

Powstaną tam dwa bliźniacze budynki mieszkalne. Łącznie 100 mieszkań 

wykończonych pod klucz. Będą miały powierzchnię od 37m2 do 64m2. Dla każdego 

lokalu przewidziano komórkę lokatorską na poziomie piwnic. Bloki zostaną 

przyłączone do miejskiej sieci ciepłowniczej. W obu zamontowane będą windy. 

Powstanie też 138 miejsc postojowych i 2 miejsca postojowe dla osób 

niepełnosprawnych. Umowa najmu przewiduje partycypację najemcy  

w kosztach budowy na poziomie 20,01% wartości lokalu z możliwością dojścia do 

własności. W czynsz wliczony będzie m.in. kredyt i odsetki. 

 

Nowa nawierzchnia w miejskiej hali sportowej 

Zakończyła się modernizacja podłogi w hali do gier zespołowych przy ul. 17 Stycznia.  

Na powierzchni blisko 1,4 tys. m2 w całości wymieniono istniejący wcześniej, 

wysłużony, drewniany parkiet. Ułożono podbudowę i nową, certyfikowaną, 

syntetyczną nawierzchnię sportową o grubości ponad 9 mm. Wymiana nawierzchni 

na nowoczesną kosztowała blisko 700 tys. zł. Miasto pozyskało 277 tys. zł 

dofinansowania w ramach programu „Sportowa Polska”, pozostałe koszty pokryto  

z budżetu samorządu. Od 10 października trwa remont elewacji budynku wraz  

z termomodernizacją. 

 

Otwarcie budynku zaplecza sportowo-administracyjnego na stadionie 

Otwarcie nowego obiektu dla zawodników, trenerów i klubów odbyło się 4 listopada. 

Swoje siedziby mają w nim: MKS Ciechanów, APN Olimp i Akademia Piłkarska 

Ciechanów. Obiekt ma prawie tysiąc metrów powierzchni użytkowej.  

W dwupiętrowym budynku znajdują się szatnie dla zawodników, siłownia, zaplecze 

sanitarne, w tym prysznice oraz część administracyjno-biurowa (pokoje dla trenerów, 

nowe biura i sala konferencyjna dla celów obsługi zawodów). Budynek dostosowano 

do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. Koszt realizacji inwestycji razem  

z wyposażeniem to 8,2 mln zł. Ratusz pozyskał na ten cel 2,4 mln zł z programu 

Ministerstwa Sportu „Sportowa Polska”, a reszta funduszy to środki z budżetu miasta. 



 

Rewitalizacja i rozbudowa zabytkowego młyna 

Ceglana elewacja została w większości oczyszczona. Na ukończeniu są prace 

związane z jej konserwacją. Wstawiono okucia okienne. Zakańczane jest 

wykonywanie konstrukcji stalowej dachu. Trwa odtwarzanie zabytkowej drewnianej 

konstrukcji ostatniej kondygnacji budynku. Poza rewitalizacją zabytkowej części 

jednocześnie powstaje też nowy budynek. 

 

Rekonstrukcja zabytkowego budynku zabudowań Kolei Nadwiślańskiej 

Miasto odtworzy i odnowi zabytkowy budynek oraz nada mu nowe funkcje. 

Drewniany obiekt będzie przeniesiony na podstawie zgody konserwatora zabytków 

na działkę u zbiegu ul. Sienkiewicza i Fabrycznej. Ratusz tak dostosował lokalizację, 

aby ochronić znajdującą się tam zieleń. Władze miasta pozyskały dofinansowanie 

zewnętrzne szacowane na blisko 45% wartości inwestycji. W drodze postępowania 

przetargowego wybrano najkorzystniejszą ofertę. Prace wykona firma TOPATOTERA 

Sp. z o.o.  

 

Nowy wykonawca rewitalizacji zabytku przy ul. Fabrycznej 

Wykonane do tej pory prace są na zaawansowanym etapie. Realizowała je firma 

Doken System Sp. z o.o. Wykonawca kilka miesięcy temu wnioskował do ratusza  

o wydłużenie terminu zakończenia zadania, na co otrzymał zgodę. Pomimo tego nie 

wywiązał się z umowy. W związku z tym miasto wypowiedziało umowę i nałożyło na 

wykonawcę karę w wysokości 30% wartości umowy. Po przeprowadzeniu oceny 

stopnia wykonanych prac ogłoszono przetarg celem wyłonienia nowego wykonawcy, 

który dokończy rewitalizację. Oferty można składać do 5 grudnia. Zakończenie prac 

przez drugiego wykonawcę przewidziane jest na drugi kwartał 2024 r.  W ramach 

rewitalizacji do tej pory wykonano już roboty rozbiórkowe, ocieplenie fundamentów, 

nowy strop między kondygnacją parteru i I piętra, schody wewnątrz budynku, szyb 

windowy, ścianki działowe z płyt gipsowo-kartonowych, roboty murarskie i tynkarskie 

wewnątrz budynku oraz kotłownię z nowym źródłem ciepła. Zakończono także prace 

związane z budową przyłączy kanalizacji sanitarnej i deszczowej, usunięto stare 

tynki, zamontowano stolarkę okienną oraz drzwiową zewnętrzną, wykonano część 

renowacji elewacji z cegły, którą wcześniej oczyszczono. 

 



Budowa Zielonego Targu  

Wykonawca w poziomie 1 piętra wykonał ściany działowe, stropy nad tym poziomem. 

Prowadzone są prace przy izolacji termicznej i hydroizolacji dachu. Nad dziedzińcem 

wewnątrz budynku kontynuowane są prace zbrojarskie oraz związane z szalowaniem 

stropu celem wykonania betonu architektonicznego. Trwa wykonywanie 

zewnętrznych sieci sanitarnych, montaż aluminiowej stolarki okiennej, wewnętrznych 

instalacji elektrycznych, teletechnicznych i systemu wentylacji. W najbliższym czasie 

wylewane będą posadzki parteru.  

 

Budowa żłobka w technologii modułowej wraz z zagospodarowaniem terenu 

przy ulicy Prymasa Tysiąclecia w Ciechanów                                                                                                                              

Wykonawca opracował koncepcję budynku wraz z koncepcją zagospodarowania 

terenu.  

Po uzgodnieniu koncepcji i założeń projektowych na ich podstawie zostanie 

opracowana wielobranżowa dokumentacja projektowo-kosztorysowa. Na realizację 

inwestycji miasto pozyskało dofinansowanie w ramach „Instrumentu wsparcia zadań 

ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego” na kwotę 

500.000,00 zł. z podziałem na lata 2024-2025, Krajowego Planu Odbudowy (KPO)  

w łącznej kwocie 4 070 050,10 zł oraz  dofinansowanie ze środków Funduszy 

Europejskich dla Rozwoju Społecznego (FERS) w łącznej kwocie 3 009 600,00 zł 

jako środki bieżące. 

 

Biblioteka na „Kargoszynie” po remoncie 

Remont wykonano w mającym 130m2 lokalu przy ul. Kicińskiego. Stworzono 

przestrzeń do edukacji i integracji dla dzieci, młodzieży oraz dorosłych – 

mieszkańców osiedli: „Kargoszyn” i „Podzamcze”. Zdemontowano stare drzwi, 

położono nowe tynki i pomalowano ściany. Na podłodze ułożono panele. Remont 

przeszła łazienka. Na nowe wymieniono drzwi wejściowe; w celu zmniejszenia 

powierzchni grzewczej wykonano podwieszany sufit. Zamontowano 

energooszczędne oświetlenie. Na dachu – panele fotowoltaiczne. Na wykonanie 

remontu miasto pozyskało dofinansowanie zewnętrzne. Ponad 113 tys. zł pochodziło 

z programu samorządu województwa „Mazowsze dla lokalnych centrów 

integracyjnych 2023”. 

 



Doposażenie filii bibliotecznej w sprzęt multimedialny 

Miasto pozyskało dofinansowanie w kwocie 200 tys. zł  w ramach konkursu 

grantowego „miniPAKT - gminne pracownie komputerowe", realizowanego w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Oś Priorytetowa V: 

Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia REACT-

EU. W ramach otrzymanych środków obecnie procedowany jest przetarg na zakup  

i dostarczenie m.in. sprzętu komputerowego z oprogramowaniem, projektora 

multimedialnego, ekrany studyjne, zestaw mikrofonów, kamery/aparaty cyfrowe, 

zestaw gogli wraz z oprogramowaniem, tablety graficzne wraz z oprogramowanie, 

aparaty fotograficzne. Sprzęt powinien zostać dostarczony do 14.12.2023 r. Będzie 

stanowił wyposażenie pracowni multimedialnej w Filii Biblioteki Miejskiej  

przy ul. Kicińskiego. Grant w 100% pokrywać będzie koszt zakupu w/w sprzętu. 

 

Poprawa efektywności energetycznej budynków Szkół Podstawowych  

Nr 4 i Nr 5  

W przeprowadzonym postępowaniu przetargowym na realizację zamówienia 

wpłynęło 17 ofert. Obecnie trwa procedura oceny złożonych ofert. Inwestycja 

realizowana będzie na podstawie dokumentacji projektowej opracowanej w ubiegłym 

roku. Zakres prac obejmuje min. termoizolację ścian zewnętrznych budynków, 

izolację dachu/stropodachu oraz podłóg na gruncie, wymianę stolarki okiennej i 

drzwiowej, wymianę instalacji c.o. na nową obejmującą  wymianę przewodów c.o. 

wraz z izolacją oraz wymianę grzejników wraz z montażem zaworów 

termostatycznych, montaż systemów OZE (w tym: pompy ciepła c.w.u. i ogniw 

fotowoltaicznych. Wykonawca zobowiązany będzie do zaplanowania i wykonania 

robót w sposób umożliwiający ciągłość prowadzenia zajęć dydaktycznych. 

 

Nowa trasa dla rowerzystów między „Śródmieściem” a „Blokami” 

Zakończyła się budowa nowej w mieście ścieżki dla rowerzystów, która połączyła  

ul. Tatarską i kładkę na Łydyni, prowadzącą w kierunku ul. Wyrzykowskiego. Trasę 

wykonano z tworzywa bitumicznego. Remont przeszedł chodnik umożliwiający 

komunikację pieszą między ul. Wyrzykowskiego i Tatarską. W celu optymalizacji 

kosztów tej inwestycji do wykonania prac wykorzystano kostkę pochodzącą  

z rozbiórki, którą uzupełniono o nowe elementy. Renowacji poddano też barierę, 

która zabezpiecza obszar chodnika przy rowie. Ponadto odnowiono balustradę na 



moście. Została oczyszczona, uzupełniono brakujące elementy, zabezpieczono  

ją antykorozyjnie i pomalowano. Wypionowano istniejące słupy oświetleniowe  

i zamontowano na nich nowe oprawy z energooszczędnym źródłem światła typu 

LED. 

 

Remont drogi osiedlowej przy ul. Batalionów Chłopskich 

Rozpoczęły się prace na odcinku drogi między budynkami wielorodzinnymi nr 9 i 17. 

Wymienione będą istniejące warstwy konstrukcyjne drogi. Następnie zarówno na 

jezdni, jak i miejscach postojowych ułożona zostanie nowa warstwa ścieralna z kostki 

brukowej.  

To drugi etap realizacji projektu wybranego w ramach tegorocznej edycji 

Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. Celem inwestycji jest poprawienie 

parametrów technicznych drogi na osiedlu „Aleksandrówka II”. Wcześniej na tym 

odcinku wykonano już kanalizację deszczową, dzięki czemu odprowadzono wodę, 

która gromadziła się na jezdni podczas intensywnych opadów atmosferycznych.  

 

Budowa ul. Malinowej 

29 listopada podpisano z wykonawcą umowę na realizację robót budowlanych 

(powstanie nawierzchnia z kostki i chodniki) związanych z budową ul. Malinowej  

na osiedlu „Słonecznym”. Inwestycja zostanie zrealizowana w ramach zadania. 

,,Modernizacja dróg lokalnych na terenie Ciechanowa”. Miasto pozyskało 

dofinansowanie od samorządu Mazowsza w ramach ,,Instrumentu wsparcia zadań 

ważnych dla równomiernego rozwoju Województwa Mazowieckiego". 

 

Inżynieria miejska, utrzymanie infrastruktury drogowej 

 Wykonano remonty nawierzchni powierzchniowo utrwalonych emulsją  

i grysami: ul. Słonecznej, Lazurowej, drogi serwisowej równoległej  

do Al. Niepodległości, drogi prowadzącej od ul. Szwanke do Szkoły 

Podstawowej nr  4. Remont przeszedł odcinek drogi wewnętrznej przy   

ul. Gostkowskiej 39. Utwardzono część pobocza ul. Bąkowskiej.  

W ul. Narutowicza i Powstańców Wielkopolskich uszczelniono nawierzchnie 

asfaltowe. Zadbano o newralgiczne części dróg gruntowych, które podsypano 

tłuczniem kamiennym. Prace będą kontynuowane przy sprzyjających 

warunkach atmosferycznych.  



 Wykonano remont cząstkowy chodnika przy ul. Wyzwolenia 4. 

 Wyczyszczone zostały odcinki sieci kanalizacji deszczowej w odcinku pętli 

miejskiej (od ul. Brusa do ronda Grzesia), w ul. Gostkowskiej, Niechodzkiej, 

Mleczarskiej, Kolbe, Narutowicza, Głowackiego, Okrzei, Powstańców 

Warszawskich, Hallera, Moniuszki, Świętochowskiego, Wyzwolenia, 

Sienkiewicza oraz na placu Piłsudskiego. Remonty przeszły studnie 

kanalizacji deszczowej w ul. Powstańców Warszawskich, Głowackiego, 

Narutowicza (tam wymieniono nakrywy betonowe na studzienkach 

ściekowych). 

 Naprawiono zdewastowane wiaty na ul. Płockiej, Ceramicznej i 17 Stycznia.  

 Rozpoczęto prace związane z montażem elementów świątecznej iluminacji 

miejskiej. 

 Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Ciechanowie w listopadzie  

wykonało prace związane z montażem płotków przeciwśnieżnych na terenie 

miasta. Osłony zabezpieczają rosnące przy jezdniach i chodnikach 

nasadzenia i pozwalają zadbać o dobrą kondycję roślin w okresie zimowym.  

 

Zimowe utrzymanie dróg 

Z powodu opadów śniegu w połowie listopada Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych 

rozpoczęło wykonywania prac, by zapewnić bezpieczne warunki na drogach  

i chodnikach. Spółka przygotowała wcześniej ok. 200 ton soli drogowej, 100 ton 

mieszanki i 200 ton piasku. Do oczyszczania szlaków komunikacyjnych ze śniegu, 

zwalczania śliskości pośniegowej, gołoledzi oraz innych zjawisk atmosferycznych 

występujących w okresie zimowym, mających wpływ na bezpieczeństwo ruchu 

drogowego oraz ruchu pieszych, PUK wykorzystuje sześć pojazdów typu pług  

i posypywarka, jeden pojazd dostawczy do 3,5 t. oraz sześć ciągników.  Obowiązują 

określone procedury dotyczące m.in. odśnieżania czy zwalczania śliskości. Prace są 

realizowane według dwóch standardów, a dyżury pełnione całodobowo. 

 

Odnowa parku im. J. Dąbrowskiego 

Miasto przystąpiło do rewaloryzacji zabytkowego parku pomiędzy ul. Strażacką, 

Farską Górą, ul. 3 Maja i rzeką Łydynią. Głównym założeniem koncepcji jest 

przywrócenie temu obszarowi zieleni charakteru parku krajobrazowego, zgodnie  



z założeniami parków XIX-wiecznych. Wzdłuż ciągu spacerowego nad rzeką Łydynią 

pojawią się roślinny ozdobne. W parku posadzonych będzie 91 nowych drzew. 

Powstaną nowe klomby z nasadzeniami Elementy małej architektury parkowej 

wzbogaci 39 ławek do wypoczynku, 3 stoły piknikowe oraz 39 koszy na odpady. 

 

Nowości na placu zabaw przy ul. Witosa 

Miasto zrealizowało kolejny projekt w ramach tegorocznej edycji Ciechanowskiego 

Budżetu Obywatelskiego. Na osiedlu „Aleksandrówka” zamontowano nowe 

urządzenia do zabaw dla dzieci. Wybrany przez mieszkańców osiedla projekt 

uwzględniał wykonanie nowej, piaszczystej nawierzchni oraz montaż urządzeń 

zabawowych. Zamontowano: nowy zestaw zabawowy z dwiema wieżami, tunelem 

rurowym, zjeżdżalnią, ścianką wspinaczkową, drabinką łukową i huśtawkami, 

piaskownicę z zadaszeniem oraz dwie ławki. Posadzono 4 klony. 

 

 

Nasadzenia drzew i roślin cebulowych 

Na miejskich działkach o powierzchni 2300 m2 wykonano nasadzenia roślin 

cebulowych. Zakończono realizację projektu „Drzewa dla Ciechanowa” (w ramach 

Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego). Drzewa posadzono: przy ul. Armii 

Krajowej, Powstańców Wielkopolskich, Płońskiej, Harcerskiej, Prymasa Tysiąclecia, 

Kicińskiego, Batalionów Chłopskich B. Prusa, Tysiąclecia, Alei Niepodległości, 

Sienkiewicza, na terenie MOSiR przy MOPS i SMLW „Mazowsze”,  

 

86 ton azbestu usuniętych z terenu miasta 

Od 2016 r. miasto rokrocznie pomaga mieszkańcom w pozbyciu się szkodliwego 

azbestu z terenu ich posesji. Zadanie jest realizowane w ramach „Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Ciechanowa na lata 2016-2032”. 

W tym roku azbestowe pokrycia dachowe zdemontowano z 15 budynków,  

a z 38 posesji odebrano już wcześniej zdemontowane. Zakres prac oszacowano na 

podstawie wniosków mieszkańców złożonych wiosną do ratusza przez osoby 

fizyczne nieprowadzące działalności gospodarczej, wspólnoty mieszkaniowe  

i użytkowników ogrodów działkowych. Na zlecenie ratusza usługę wykonało 

Przedsiębiorstwo Handlowo Usługowe „PIOTR” Piotr Jaczyński. Koszt realizacji to 

prawie 55 tys. zł. Ponad 38 tys. zł na ten cel miasto przeznaczyło z własnego 



budżetu. Ponadto ratusz pozyskał dotację w kwocie 15 948 zł z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

 

Dotacje dla Rodzinnych Ogrodów Działkowych 

Ruszył nabór związany z dotacjami dla ROD na terenie miasta. Działkowcy mogą 

otrzymać wsparcie finansowe sięgające nawet 80% wartości inwestycji (na budowę, 

modernizację infrastruktury ogrodowej obejmującej: budynki i budowle, ogrodzenia, 

drogi i alejki ogrodowe, place zabaw, świetlice, sieci wodociągowe i energetyczne 

oraz inne, które mają wpływ na poprawę warunków korzystania z ROD przez 

działkowców lub zwiększające dostępność lokalnej społeczności do terenu). Dotacja 

nie może być większa niż 30 tys. zł pochodzących z budżetu miasta oraz 

dodatkowych 20 tys. zł w ramach programu „Mazowsze dla działkowców 2024”. 

Aplikować można do 4 grudnia tego roku. 

 

Miasto z planem adaptacji do zmian klimatu 

Podczas sesji nadzwyczajnej Rady Miasta Ciechanów zwołanej 30 października br. 

przyjęto „Plan adaptacji do zmian klimatu dla Gminy Miejskiej Ciechanów”  

w perspektywie do 2036 roku. Podjęta uchwała pozwoli miastu ubiegać się o 

fundusze europejskie na zielono-błękitną infrastrukturę (m.in. tworzenie powierzchni 

biologicznie czynnych, zbiorników retencyjnych, ogrodów deszczowych, zwiększanie 

obszarów zieleni). Do 31 października 2023 r. trwały nabory projektów związanych z 

zielono-błękitną infrastrukturą w ramach: Programu Fundusze Europejskie dla Polski 

Wschodniej 2021-2027, działanie 2.2 Adaptacja do zmian klimatu i Programu 

Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021-2027, Działanie 

01.05.5b Zielona i niebieska infrastruktura wraz ze stosownym zapleczem  

„odbetonowanie” terenów miejskich. Miasto przygotowało wnioski o dofinansowanie 

do obu w/w programów.  

 

Nagrody za najładniejsze posesje 

25 października w ratuszu wręczone zostały nagrody za najładniejsze ogródki  

i balkony w zorganizowanym przez Urząd Miasta 26. konkursie na najładniejszą 

posesję. Wpłynęło 25 zgłoszeń w czterech kategoriach: budynki jednorodzinne, 

obiekty użyteczności publicznej, ogródki na terenach budownictwa wielorodzinnego, 

balkony na terenie budownictwa wielorodzinnego). Wręczono nagrody o łącznej 



wartości 7 000 zł. 

 

Karma dla wolno żyjących kotów 

Miasto przekazało dotację Stowarzyszeniu Pies i Spółka w drodze konkursu ofert  

na realizację zada publicznych w zakresie ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony 

dziedzictwa przyrodniczego. Środki umożliwiły zakup 720 kg suchej karmy dla kotów 

wolno żyjących na terenie miasta. Karmę mogą otrzymać mieszkańcy, którzy  

w okresie jesienno-zimowym dokarmiają swobodnie żyjące koty. Wydawanie karmy 

rozpoczęto 27 listopada.   

 

Pierwsza sesja Młodzieżowej Rady Miasta VIII kadencji 

21 listopada w ratuszu odbyło się pierwsze posiedzenie ósmej kadencji Młodzieżowej 

Rady Miasta. Radni zostali wybrani w wyborach, które przeprowadzono w szkołach 

na terenie miasta. Członkowie MRM złożyli ślubowanie, następnie w wyniku tajnego 

głosowania wybrano przewodniczącego, zastępcę przewodniczącego, sekretarza 

oraz członków komisji. rewizyjnej. Kilka dni później członkowie MRM wzięli udział  

w szkoleniu na temat pisania wniosków do Ciechanowskiego Budżetu 

Obywatelskiego. 

 

Ciechanowska Akademia Przedsiębiorczości 

29 listopada w Urzędzie Miasta odbyło się trzecie w tym sezonie szkolenie w ramach  

w ramach projektu organizowanego przez Mazowiecką Izbę Gospodarczą we 

współpracy Miastem Ciechanów. Uczestnicy poznali planowane procedury związane 

z wprowadzeniem KSeF (Krajowy System e-Faktur), który ma być obowiązkowy dla 

wielu polskich firm już w przyszłym roku. Szkolenia są bezpłatne, ich celem jest 

wszechstronne i merytoryczne wsparcie lokalnych przedsiębiorców w prowadzeniu 

firm i ich rozwoju. W spotkaniach mogą wziąć udział wszyscy zainteresowani 

przedsiębiorcy, bez względu na branżę, w której funkcjonują. 

 

Wsparcie dla rodziców i opiekunów małych dzieci 

W listopadzie zainaugurowano spotkania w „Mamy Klubie”. Będą odbywać się  

w każdą sobotę w Kamienicy W18. Z kolei w auli PANS odbyło się szkolenie  

z udziałem położnej, psychologa, fizjoterapeuty i pielęgniarki. Jego celem było 

wsparcie rodziców, opiekunów, studentów i specjalistów pracujących z małymi 



dziećmi oraz umożliwienie wyrównywania deficytów rozwojowych najmłodszych. 

Projekt Fundacji Edukacji, Rozwoju i Nauki „FERN” otrzymał dotację miasta  

w ramach konkursu ofert na realizację zadań publicznych. To jeden  

z dziewięciu projektów, który ratusz wsparł w tym roku w zakresie ochrony i promocji 

zdrowia. 

 

Zmiana na stanowisku dyrektora CUW 

Obowiązki dyrektora Centrum Usług Wspólnych od 13 listopada pełni Ewa 

Pozaroszczyk. Dotychczas była zastępcą dyrektora tej miejskiej jednostki. Zmiana 

wynika z objęcia przez odchodzącego dyrektora CUW mandatu posła na Sejm RP. 

 

Obchody Narodowego Święta Niepodległości  

11 listopada placu Piłsudskiego odbyły się uroczystości patriotyczne zorganizowane 

miasto i 5. Mazowiecką Brygadę Obrony Terytorialnej we współpracy z Miejską 

Orkiestrą Dętą OSP Ciechanów, Hufcem Związku Harcerstwa Polskiego Ciechanów, 

parafią rzymskokatolicką pod wezwaniem św. Józefa w Ciechanowie, I Liceum 

Ogólnokształcącym Płockiego Uniwersytetu Ludowego im. 11 Pułku Ułanów 

Legionowych w Ciechanowie, I Liceum Ogólnokształcącym Centrum Naukowo-

Biznesowego im. Polskich Spadochroniarzy w Ciechanowie, Klubem motocyklowym 

Wolny Wydech MC Poland, Klubem motocyklowym Black Pistons MC Poland, 

Klubem motocyklowym No Orders MC Poland oraz Ciechanowskim Ośrodkiem 

Edukacji Kulturalnej Studio. Obchody zwieńczył koncert Mazowieckiego Teatru 

Muzycznego im. J. Kiepury. 

 

Rocznica likwidacji getta  

W przypadającą 6 listopada rocznicę likwidacji mieszczącego się na terenie 

Ciechanowa getta i deportacji jego mieszkańców do obozów zagłady, na kirkucie 

hołd ofiarom tragicznych wydarzeń 1942 r. wspólnie oddali przedstawiciele władz 

miasta i uczniowie Społecznej Szkoły Podstawowej STO z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Ireny Sendlerowej. 

 

Podziękowania dla wolontariuszy  

23 listopada w ratuszu podziękowano osobom, które włączyły się w tegoroczną 

zbiórkę na przeprowadzenie renowacji zabytkowych grobów osób szczególnie 



zasłużonych dla ziemi ciechanowskiej. Kwestę przeprowadzono 1 listopada na 

terenie cmentarzy. Zbiórka została zorganizowana z inicjatywy Stowarzyszenia 

Wolontariat Pamięci po raz szósty przy współpracy z Miastem Ciechanów, Akcją 

Katolicką i ciechanowskimi parafiami. Z kolei od 27 listopada na ul. Warszawskiej 

prezentowane są zdjęcia najbardziej aktywnych  i zasłużonych wolontariuszy.  

Ten projekt realizuje Stowarzyszeni3 Ciechanowski Wolontariat. 

 

Wydarzenia sportowe 

2 listopada rozpoczął się nowy sezon rozgrywek w piłce halowej tzw. dzikich drużyn. 

Mecze Amatorskiej Ciechanowskiej Ligi Futsalu odbywają się w hali sportowej 

MOSiR przy ul. 17 Stycznia. 4 listopada reprezentanci ciechanowskich szkółek 

piłkarskich: MKS Ciechanów, APN Olimp i Akademii Piłkarskiej Ciechanów pierwszy 

raz wspólnie rozegrali towarzyskie mecze drużyn mieszanych. Impreza towarzyszyła 

otwarciu nowego budynku zaplecza sportowo-administracyjnego na stadionie przy  

ul. 3 Maja. Klub Pływacki Ciechanów zorganizował zawody na krytej pływalni  

(18 listopada). Zgłosiło się 500 zawodników z 30 klubów z całego kraju. Tego 

samego dnia w hali przy ul. Kraszewskiego Ciechanowski Klub Bokserski 

zorganizował ogólnopolski turniej bokserski. Organizację wydarzeń wsparło Miasto 

Ciechanów. 

 

Ciechanów organizatorem lekkoatletycznych Mistrzostw Polski 

Polski Związek Lekkiej Atletyki powierzył miastu Ciechanów organizację biegowych 

mistrzostw rangi ogólnopolskiej. W czerwcu 2024 r. na bieżni miejskiego stadionu 

odbędzie się rywalizacja w kategorii U20 i U23 na dystansie 5 tys. metrów. 

 

 

 

/-/Krzysztof Kosiński 

Prezydent Miasta Ciechanów 

 
 

 
 

 
 
















































